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Geachte heer de Jonge, 

CC Staatsecretaris Heijnen 

 

Met veel plezier bied ik u hierbij, als voorzitter van het Transitieteam Circulaire Bouweconomie, 
het advies “professionalisering en prestatieafspraken biobased in het Bouwmaterialenakkoord” 
aan namens het Transitieteam. 

 

Inleiding 

Het Transitieteam vindt de vastlegging van het Bouwmaterialenakkoord zeer zinvol en ziet dit als 
een belangrijke nieuwe stap in de transitie. Het Transitieteam CBE zal in dit kader een aantal 
adviezen uitbrengen. Dit eerste advies heeft biobased materialen als thema. 

Het Transitieteam ziet de toepassing van biobased materialen als één van de middelen voor het 
verminderen van de milieubelasting in het kader van de Circulaire Bouweconomie. In haar 
Uitvoeringsprogramma Circulaire Bouweconomie 2021-2023 staan acties om het aandeel biobased 
materialen in de gebruikte materialenmix in de bouw te vergroten, in situaties waarbij dit leidt tot 
een betere MKI/MPG. 

Echter, het Transitieteam signaleert een aantal knelpunten bij het uitvoeren van de genoemde 
acties in het verder opschalen van het aanbod van biobased bouwmaterialen. Wij zien de behoefte 
aan professionalisering van deze markt (m.u.v. de houtsector) en benadrukken dat er veel goede 
ontwikkelingen worden waargenomen maar dat er weinig onderlinge afstemming en coördinatie 
is. Daarnaast is er behoefte aan een overheid die barrières wegneemt én aan grote 
opdrachtgevers die de rol pakken als launching customer. Kortom, er is behoefte aan regie en 
organisatie. Prestatieafspraken tussen overheid en de markt kunnen hieraan bijdragen. 

Beleidsagenda 

Het Transitieteam is dan ook zeer verheugd met uw Beleidsagenda “normeren en stimuleren 
circulair bouwen” (23 december 2022) en ziet een goede kans voor biobased materialen vanuit het 
voorgenomen beleid. De algemene verwachting is dat biobased materialen gestimuleerd zullen 
worden vanuit de aanscherping op bestaand beleid, de normering en stimulering zoals 
aangekondigd in de beleidsagenda en vanuit initiatieven buiten het Transitieteam. Het wordt wel 
belangrijk geacht om de hierboven beschreven gesignaleerde knelpunten zo goed mogelijk mee te 
nemen in de uitvoering van uw beleidsagenda. 

Advies 

Het Transitieteam adviseert de Rijksoverheid de genoemde behoefte vanuit de sector voor 
professionalisering en prestatieafspraken in het toekomstige Bouwmaterialenakkoord nadrukkelijk 
te positioneren en als onderdeel daarvan: 
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- overzicht te creëren in de verschillende initiatieven en onderzoeken, zodat nieuwe 
projecten en ontwikkelingen centraal kunnen worden gevolgd en afstemming mogelijk 
wordt; 

- het stimuleren dat kennis van (toepassingen van) biobased materialen in curricula op 
verschillende opleidingsniveaus  beschikbaar is, met als prioriteit kennis voor certificering 
en toetsing van (toepassingen met) biobased materialen, zodat toepassing ervan in het 
huidige stelsel niet onnodig (door gebrek aan kennis) belemmerd wordt; 

- het formuleren van concrete doelstellingen met betrekking tot het toepassen van 
biobased materialen om perspectief en zekerheid bieden aan de gevestigde en nieuwe 
ondernemers; 

- als Rijksoverheid op te treden als launching customer door biobased materialen expliciet 
op te nemen in de nieuwbouw en verduurzaming van haar eigen vastgoedportefeuille en 
haar GWW-bouwwerken.  

Namens het Transitieteam Circulaire Bouweconomie 

Vincent Gruis, voorzitter 

Den Haag, 1 juni 2023 

 


